
Arvodena 
Skrivelse från TOR till finansministern 

Taxeringsnämndsordförandenas 
Riksförbund har i en under fjolåret 
ingiven skrivelse anhållit, att arvo
dena för inkomsttaxeringen måtte 
höjas bl a. med hänsyn till penning
värdets fall. Förbundet har också 
tacksamt konstaterat att så skett be
träffande under år 1951 utgående ar
vodena. 

Sedan 1951 års arvoden beräknats, 
har emellertid penningvärdet ytter
ligare nedgått och förbundet får för
denskull härmed vördsamt anhålla, 
att vid bestämmande av arvodena för 
innevarande års inkomsttaxering de
samma måtte utgå med de högre be
lopp, som kan betingas av den ytter
ligare försämring av penningvärdet, 
som må ha skett sedan föregående 
års arvoden bestämdes. 

Arvodena för fastighetstaxeringen 
Såsom tidigare meddelats i Skatte

nytt har styrelsen erhållit löfte, att 
arvodena för årets fastighetstaxering 
skulle utmätas så, att kompensation, 
jämfört med 1945, skulle erhållas för 
penningvärdets fall. Från olika håll 
har det emellertid klagats över att 
det förefölle, som om arvodena i år 
skulle bli väsentligt lägre. 

Med anledning härav har uppvakt
ning för finansministern ånyo gjorts, 
varvid farhågorna meddelades ho
nom. 

Finansministern bekräftade ånyo, 
att avsikten varit att lämna full kom
pensation. Prisstegringen från 1945 
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uppgår till 35 °/o eller något mera, 
beroende på vilken indexserie, som 
väljes. Sedan förslag avgivits av 
landskamrerare, har dessa förslag 
överarbetats och uppräknats med sik
te på full kompensation. 

Det är alltså att förmoda, att er
sättningen till slut skall visa sig god
tagbar, även om det givetvis kan 
komma att inträffa, att somliga dist
rikt får större och andra en något 
mindre ökning än genomsnittet. 

Föreningen Kalmar läns taxerings
nämndsordförande 
höll söndagen den 20 januari 1952 
sitt ordinarie årsmöte i Vimmerby i 
närvaro av ett stort antal medlem
mar. Styrelsen som omvaldes i sin 
helhet, konstituerade sig sålunda: 
nämndemannen Melker Hemmings
son, Vimmerby, ordförande; läns
assessorn Nils A. F. Oden, Kal
mar, vice ordförande; landskonto
risten Thor Berggren, Kalmar, sekre
terare och kassör; samt landstings
mannen Thorgny Anckarman, Nel
hammar, och kantorn Eric J ern, Bäc
kebo. Styrelsesuppleanterna härads
skrivarna Lars Schött, Kalmar, och 
L. Thomsson, Vimmerby, omvaldes 
liksom revisorerna kronokamrer G. 
Österberg, Kalmar och landskonto
risten R. Schiitt, Kalmar, och revi
sorssuppleanten, bankdirektören Al
bin Svensson, Mönsterås. Årsmötet 
beslöt fastställa styrelsens av föregå
ende årsmöte an\tagna förslag till 
stadgeändringar, varigenom bl. a. 
förutom taxeringsnämndsordföran-
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dena och taxeringskonsulenterna 
jämväl ~ronoombuden kunde vinna 
medlemsskap i föreningen. Anmälan 
om inträde i föreningen skulle ingi
vas till föreningens ordförande eller 
dess sekreterare. Jämlikt de av års
mötet antagna föreningsstadgarna 
skulle årsavgiften utgöra tolv kronor, 
inklusive prenumerationsavgift å 
Riksförbundets officiella organ "Skat
tenytt". Prenumeration å tidskriften 
ifråga komme därför att ske för 
samtliga föreningsmedlemmar genom 
sekreterarens försorg. 

Ordföranden lämnade därefter en 
redogörelse för förhandlingarna vid 
Riksförbundets årsmöte den 11 sep
tember 1951 och uppmanade därjäm
jämte samtliga medlemmar att med
verka till ökad spridning av tidskrif
ten "Skattenytt" bland annat genom 
framställningar till vederbörande 
kommuner om prenumeration å den
samma för taxeringsnämndsledamö
ternas räkning. 

På förslag av styrelsen beslöt års
mötet vidare att hos Riksförbundet 
hemställa, att detta måtte genom yt
terligare uppvaktning hos Statsrådet 
och Chefen för finansdepartementet 
eller på annat sätt, som kunde befin
nas lämpligt, söka få till stånd en så
dan förhöjning av taxeringsarvodena 
beträffande såväl 1952 års allmänna 
fastighetstaxering som ifråga om 
samma års inkomsttaxering, att ve
derbörande taxerings- och bered
ningsnämndsordförande samt krono
ombud kunde erhålla skälig ersätt
ning för sitt arbete. 

Efter årsmötet vidtog sammanträ
de inför landskamreraren jämlikt 75 
§ taxeringsförordningen. 

Föreningen Blekinge läns taxerings
nänmdsordförande och kronoombud 

har hållit årsmöte i Ronneby den 1 
mars 1952. Till styrelse för det nya 
verksamhetsåret omvaldes härads
skrivaren Alfred Linderson, Karls
hamn, ordförande, lantbrukaren Bör
je Johnsson, Mörrum, vice ordföran
de, kronokamreraren Gunnar Pors-

hed, Karlskrona, sekreterare,. bruk
tjänstemannen Oscar Thorssell, Ron
neby, kassaförvaltare, och landsfiska
len Erik Österblom, Bräkne-Hoby. 

Styrelsesuppleanter blevo agrono
men Gustaf Clemedtson, T'rensum, 
skogvaktaren Gottfried Johansson, 
Asarum, och kommunalkassören Erik 
Röhne, Nättraby. 

Revisorerna vägkamreraren Hjal
mar Melin, Karlskrona, och skepps
klareraren Fritiof Abrahamsson, Ron
nebyredd, omvaldes, och till revisors
suppleant utsågs kassören John Per
selius, Svängsta. 

Till ombud vid riksförbundets års
möte utsågs häradsskrivaren Alfred 
Linderson och kronokamreraren Gun
nar Porshed. 

Av styrelseberättelsen framgick, 
att föreningens stadgar i vad avsåg 
medlemsavgiften ändrats på sådant 
sätt, att riksförbundets tidskrift Skat
tenytt erhålles utan särskild prenu
meration. Medlemsantalet är nu uppe 
i 100. 

Vid årsmötet redogjorde taxerings
intendenten Gunnar Eklundh för en 
del nyheter rörande taxeringen och 
besvarade därefter framställda frå
gor i samband med efterföljande dis
kussion. Häradsskrivaren Alfred 
Linderson orienterade de närvarande 
om de nya bestämmelserna om exi
stensminimum. 

Efter sammanträdet följde gemen
sam middag på Stadshotellet. 

Föreningen Hallands läns taxerings. 
ordförande 

i vilken som medlemmar ingå taxe
ringsnämndsordförande, kronoombud, 
taxeringskonsulenter och prövnings
nämndsledamöter, höll sitt ordinarie 
årsmöte den 12 mars 1952 å Grand 
Hotell i Halmstad. Till styrelseleda
möter omvaldes häradsdomaren D. 
Dellien, Eldsberga, ordf., rådmannen 
Åke Svensson, Halmstad, v. ordf., 
landskontoristen Gösta Thell, Halm
stad, sekr. o. kassör, och kvarnäga
ren Robert A. Bengtsson, Fridhems
berg, samt nyvaldes riksbankskamre-
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ren H&bert Petersson, Halmstad. Till 
revisorer omvaldes kamreren Fritiow 
Ljungström och f. bankkamreren 
Gustaf Brännholm i Halmstad • med 
häradsskrivaren Stig Möller i Fal
kenberg som suppleant. 

Årsmötet beslöt antaga ett av sty
relsen framlagt förslag om stadge
ändring, innebärande att medlem 
förutom årsavgiften fem kronor till 
föreningen skall erlägga ett belopp, 
motsvarande prenumerationsavgiften 
för riksförbundets medlemsorgan, 
Föreningen skulle sedan tillse, att 
varje medlem erhöll medlemsorga
net, d. v. s. Tidskriften Skattenytt. 
Då det vore fråga om stadgeändring 
skulle ändringsförslaget upptagas vid 
ytterligare ett sammanträde under 
året, till vilket styrelsen skulle kalla 
medlemmarna, och följaktligen kan 
ändringen komma att tillämpas först 
från och med år 1953. 

Taxeringsintendenten Arvid Wen
ker höll ett föredrag om aktuella ny
heter i skattelagstiftningen varefter 
diskussion vidtog. Landskamreraren 
Per Kjellman och taxeringsintenden
ten W enker besvarade därunder ett 
stort antal frågor i olika taxerings
spörsmål. 

Efter förhandlingarna följde en ge
mensam supe å hotellet. 

Föreningen Värmlands läns taxerings
nä:mndsordförande 
och kronoombud höll sitt ordinarie 
årsmöte å Stadshotellet i Karlstad 
lördagen den 26 januari 1952. Till 
mötet hade inbjudits landskamrera
ren Harald Lindell, vilken emellertid 
var förhindrad närvara, och taxe
ringsintendenten Wilhelm Dalen. 

Till ordförande omvaldes härads
skrivaren Axel Söderberg, Sunne, 
och till vice ordförande efter härads
skrivaren Rob. Bronell, Filipstad, 
som avsagt sig, nyvaldes landsfogden 
Anders Holmström, Karlstad. Till öv
riga ledamöter av styrelsen omvaldes 
överrevisorn Hugo Farman, Udde
holm, häradsdomaren Carl Hjorth, 
Molkom, lantbrukaren Nils Olsson, 

144 

Gårdsås, Gunnarskog, och landskon
toristen Karl-Erik Palm, Karlstad, 
sekreterare och skattmästare, samt 
nyvaldes kamreraren G. Dahl, Filip
stad. Styrelsesuppleanter blevo skog
vaktaren Alfred Svanhult, Likenäs, 
omvald, och kommunalkamreraren 
Gottfr. Persson, Finnmossen, nyvald. 
Till revisorer omvaldes revisorn Al
var Rudenhed och mantalsassistenten 
Sven Andersson, Karlstad, och till 
suppleant kommunalkassören Gustav 
Persson, Skoghall. Till klubbmästare 
omvaldes förste upbördsassistenten 
Erik Palmquist, Karlstad. 

Ordföranden framförde förening
ens varma tack till avgående vice 
ordföranden häradsskrivaren Rob. 
Bronell, Filipstad, vilken tyvärr var 
förhindrad närvara, och framhöll 
därvid, att häradsskrivare Bronell 
under 12 år tillhört styrelsen och att 
hans goda omdöme och stilistiska ta
lang för styrelsen och föreningen va
rit en värdefull och flitigt utnyttjad 
tillgång. En telegrafisk hälsning av
läts under mötet till häradsskrivare 
Bronell. 

Efter förhandlingarnas avslutande 
höll taxeringsrevisorn Eric Bjur
ström föredrag om investeringsskatt, 
investeringsavgift och konjunktur
skatt och jägmästaren Thure Björk
man om den nya förordningen ang. 
sterilisering av inkomst av skogs
bruk. De mycket uppskattade före
dragen efterföljdes av diskussion, 
varvid såväl taxeringsintendenten W. 
Dalen som föredragshållarna besva
rade framställda frågor. 

Efter årsmötet samlades mötesdel
tagarna till gemensam supe. 

Föreningen Kopparbergs läns taxerings. 
nämndsordförande 
eller som föreningen numera heter 
"Kopparbergs läns taxeringsmän" 
avhöll sitt ordinarie årsmöte månda
gen den 3 mars 1952 på Centralho
tellet i Falun under ordförandeskap 
av majoren Jean Br:son Rosander. 
Mötet bevistades av över 90 medlem
mar, d. v. s. drygt hälften av före-
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ningens medlemsantal - ett gläd
jande och förvånansvärt stort antal 
med hänsyn till att länsstyrelsen det.:.. 
ta år ansett sig icke böra kalla länets 
taxeringsmän till tjänstekonferens. 
Det bör dessutom i detta samman
hang antecknas, att föreningen för 
första gången hade nöjet att såsom 
medlemmar i föreningen och delta
gare i årsmötet hälsa tre kvinnliga 
taxeringsfunktionärer välkomna. 

Årsmötet började med att ordfö
randen med några varmhjärtade och 
av personlig vänskap präglade ord 
hyllade minnet av den några veckor 
tidigare avlidne bokföraren E. A. 
Sandin i Mockfjärd, mångårig taxe
ringsman, mångårig medlem av före
ningen och mångårig suppleant i fö
reningens styrelse. Minnesorden, som 
åhördes av de närvarande stående, 
åtföljdes av en tyst minut. 

Sedan styrelsens och revisorernas 
berättelser föredragits och styrelsen 
i enlighet med revisorernas förslag 
beviljats full och tacksam ansvarsfri
het för det senast förflutna kalender
året, föreningens femtonde verksam
hets- och räkenskapsår, omvaldes 
majoren Rosander till föreningens 
ordförande för tiden t. o. m. nästa 
årsmöte. Övriga styrelseledamöter 
blevo borgmästare Gustaf Geete i 
Falun, landstingsmannen Olof Gud:
mundsson i Stumsnäs och e. o. lands
kontoristen Yngve Bäckström i Fa
lun, omvalda, samt förutvarande sty
relsesuppleanten, stadskamrersassi
stenten Helmer Hillström i Borlänge, 
nyvald efter f. landstingsmannen 
Emil Ericsson i Hedemora, vilken av 
åldersskäl undanbett sig äterval. I 
den nya styrelsen omvaldes vid se
nare avhållet styrelsesammanträde 
borgmästaren Geete till vice ordfö
rande och landskontoristen Bäck
ström till kassaförvaltare och sekre
terare. Till styrelsesuppleanter ny
valdes kaptenen Christian Broström 
och landskontoristen Ingemar Johan
nesson, båda i Falun. Revisorerna, 
länsassessorn Martin Egerborg och 
uppbördsassistenten Rolf Sundlöf, 

Falun, återvaldes liksom revisors
suppleanten, löjtnanten C. A. Rune
gård i Falun. Föreningens represen
tant vid riksförbundets årsmöte blev 
majoren Rosander med landskonto
risten Bäckström såsom ersättare. 

Av styrelseberättelsen framgick bl. 
a., att föreningen under år 1951 haft 
169 medlemmar. Detta antal motsva
rar en 94 procentig anslutning. Vid 
sammanträdet kunde dessutom med
delas, att dittills i år 170 medlemmar 
inbetalat stadgad årsavgift. 

Enligt inom föreningen sedan någ
ra år tillbaka tillämpad praxis be
stämmes av varje årsmöte årsavgif
ten för påföljande år. Vid årets möte 
fastställdes sålunda årsavgiften för 
år 1953, och densamma blev på sty
relsens förslag liksom för inneva
rande år högst 4 kr. jämte den pre
numerationsavgift, som för före
ningsmedlemmar kan komma att be
stämmas för tidskriften "Skattenytt". 
Medlemskap i föreningen är nämli
gen fr. o. m. år 1951 förenat med kol
lektiv prenumeration på riksförbun
dets fackorgan. 

Årsmötet konfirmerade föregående 
ordinarie årsmötes beslut att ändra 
föreningens namn till "Föreningen 
Kopparbergs läns taxeringsmän". 

På förslag av styrelsen och i en
lighet med ett första beslut vid 1951 
års ordinarie möte fastställdes dess
utom nu definitivt en del smärre änd
ringar i 2 och 6 § § av föreningens 
stadgar. Ändringsbeslutet innebär 
betr. stadgarnas 2 §, att såsom med
lem i föreningen äger numera ingå 
inom Kopparbergs län verksam leda
mot av länsprövningsnämnden, ord
förande och kronoombud i taxerings
nämnd, taxeringskonsulent, tjänste
man vid länsstyrelsen, häradsskriva
re, kronokamrerare och uppbörds
assistent. Betr. 6 § innebär ändrings
förslaget, att föreningens styrelse 
äger utse sekreterare och kassaför
valtare även bland sådana förenings
medlemmar, som icke tillhöra styrel
sen. 

Efter de egentliga årsmötesför-
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handlingarnas avslutande höll först 
taxeringsintendenten Bertil Sund
berg ett intressant, lärorikt och liv
ligt applåderat föredrag om "Taxe
ringsfrågor av intresse vid 1952 års 
taxering". Föredragshållaren lämna
de i sitt föredrag även svar på en del 
av föreningsmedlemmarna i förväg 
insända frågor. 

Avsikten hade varit, att föredraget 
skulle ha efterföljts av diskussion. På 
grund av den långt framskridna tiden 
måste dock tyvärr diskussionen in
ställas. Ordet överlämnades därför 
omedelbart till taxeringsrevisorn 
Torsten Hintze, som ställt sitt kun
nande till årsmötets förfogande och 
höll ett sakligt och mycket uppskat
tat föredrag om "Investeringsskat
ten" i anslutning till dels de för den
na skatteform utfärdade författnings
bestämmelserna och dels det fast
ställda deklarationsformuläret. 

Mötesdeltagarna till ett antal av 
ungefär 50 samlades senare till ge
mensam supe, i vilken landskamrera
ren Axel Bergström samt dagens bå
da föredragshållare deltogo såsom fö
reningens inbjudna hedersgäster. I 
ett humoristiskt tacktal för gästerna 
hyllade landskamrer Bergström före
ningen och tillönskade densamma 
lycka och framgång i det fortsatta ar
betet. Talaren framhöll bl. a., att ti
den och utvecklingen f. n. rider fort 
på taxeringsområdet. Som ett nära 
liggande exempel härpå pekade tala
ren på det förhållandet, att förening
en så sent som i fjol och i år ändrat 
sitt namn, så att detsamma nu inne
hölle ordet "taxeringsmän", och så 
visade det sig vid dagens sammanträ
de, att föreningen redan nu hade ett 
antal kvinnliga medlemmar. Talaren 
uttalade vidare den förhoppningen, 
att föreningens medlemmar icke 
skulle förtröttas i sitt arbete såsom 
taxeringsmän, och förklarade sig 
komma att i fortsättningen liksom 
hittills på allt sätt stödja föreningen 
i dess arbete. Under supen talade 
även en av föreningsmedlemmarna, 
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fjärdingsman Elis Danielsson i Silv
berg, som tackade föreningens styrel
se för allt det arbete och allt det in
tresse, som nedlagts för föreningens 
bästa och medlemmarnas trivsel. 

Stockholmsföreningen 
sammanträdde den 26 mars för dis
kussion av olika taxeringsspörsmål. 
Bl. a. togs frågan om TO:s och K0:s 
befattning med skattestatistiken upp. 
Någon allmän erfarenhet av det be
svär omläggningen till "sample"
statistik kan föranleda föreligger väl 
ännu icke. Riksförbundets styrelse 
fann, då den yttrade sig över försla
get till omläggning, att det borde bli 
en lättnad att slippa yrkesbeteckna 
samtliga skattskyldiga. En del av de 
vid sammanträdet närvarande hyste 
ock den uppfattningen, så långt de 
då hunnit samla någon erfarenhet. 
Men uppenbarligen medför omlägg
ningen i vissa distrikt ett betydande 
merarbete, som måste allvarligt in
kräkta på den tid, som står till buds 
för granskning, vilket ju icke var me
ningen och icke bör få ske. Det gäl
ler framför allt de speciella distrikt 
samt en del av de lokala, där var och 
varannan skattskyldig kommer över 
30 000 kr. i inkomst eller förmögen
het. 

Då omläggningen uppenbarligen 
måste innebära en icke obetydlig be
sparing för statsverket i andra hän
seenden, beslöt föreningen att i skri
velse till Kungl. Maj :t och uppbörds
direktionen hemställa, att de statis
tiska uppgifterna i Stockholm måtte 
lämnas av uppbördsverket och att 
staten måtte bekosta arbetet. Före
ningen förutsatte då, att arbetet 
skulle kunna utföras av mindre kva
lificerad arbeskraft än T0 och KO, 
så att kostnaderna i realiteten skulle 
bli lägre, än om dessa skulle utföra 
arbetet och då givetvis ersttas härför. 

I övrigt diskuterades aktuella taxe
ringsfrågor, varvid 1. TI Holdo läm
nade råd och anvisningar. 
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